
P R O T O K Ó Ł Nr XXX/21 
z sesji Rady Gminy Rypin 

odbytej w dniu 28 grudnia 2021 roku 
 

 

 XXX sesja Rady Gminy Rypin odbyła się w dniu 28 grudnia 2021 roku 

w sali konferencyjnej urzędu gminy i trwała od godz. 12.00  do godz. 14.15.                                                                                                                            

 

Ad 1. a 

 Sesji przewodniczyła Wiesława Sokołowska – przewodnicząca Rady Gminy Rypin, 

która dokonała otwarcia XXX sesji Rady Gminy Rypin. Przywitała radnych gminy,  

wójta gminy, pracowników urzędu gminy oraz sołtysów gminy. Następnie na podstawie listy 

obecności stwierdziła, że na ustawowy skład 15 radnych rady gminy w sesji uczestniczyło  

12 radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Nieobecni radni gminy: Mariola Budzanowska, Jarosław Łukaszewski, Walenty Topolewski. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy, 

2/ Mariusz Paprocki – sekretarz gminy, 

3/ Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy, 

4/ Katarzyna Kalinowska – kierownik GOPS w Rypinie,  

5/ Mariusz Tomaszewski – kierownik referatu rolnictwa i rozwoju wsi urzędu gminy. 

6/ Rafał Zglinicki – radny Rady Powiatu w Rypinie. 

 

Ad 1. b 

 

Radna gminy Barbara Marchewka zgłosiła uwagę do protokołu z obrad XXIX sesji 

rady gminy. Długość drogi podana jest metrach kwadratowych – strona 13 protokołu. 

Następnie pytała czy konieczne jest zapisywanie informacji o opuszczeniu sali obrad przez 

osoby uczestniczące w obradach. 

  

 Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska wyjaśniła, że uwagi zostaną 

poprawione. Zapis w protokole dotyczący opuszczenia sali obrad jest konieczny z uwagi na 
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głosowanie i uczestnictwo w sesji. Następnie poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z 

obrad XXIX sesji rady gminy odbytej w dniu 29 listopada 2021 roku.  

Radni nie  wnieśli  uwag  do  protokołu i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie   

(12 głosów ,,za”) przyjęli protokół. 

 

Ad 1. c 

 Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła, a następnie poddała 

pod głosowanie przyjęcie porządku obrad XXX sesji rady gminy. 

Nie zgłoszono wniosku o zmianę porządku obrad.  

Radni w głosowaniu jawnym, jednogłośnie (12 głosów ,,za”) przyjęli następujący porządek 

obrad: 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie obrad XXX sesji rady gminy i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie protokołu z obrad XXIX sesji rady gminy  

odbytej w dniu 29 listopada 2021 roku, 

c) przyjęcie porządku obrad XXX sesji rady gminy. 

 

2. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki  

i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na 2022 

rok.  

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za usługi  

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych oraz pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości odpadów 

komunalnych przez właścicieli, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy. 

 
4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków,  

które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2021. 

 
5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Rypin 

na 2021 rok.  
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6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rypin na lata 2021 – 2028.  

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Rypin  

na 2022 rok.  

 
8. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rypin na lata 

2022 – 2029.  

 
9. Przedstawienie informacji wójta o działaniach podejmowanych  

 w okresie międzysesyjnym. 

 
10.  Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

 
11.  Odpowiedzi na wnioski, zapytania. 

 
12.  Zakończenie obrad XXX sesji rady gminy.  

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska zamknęła punkt 1 porządku obrad. 

 

Ad 2.  

Kierownik GOPS w Rypinie Katarzyna Kalinowska przedstawiła gminny program 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na 

2022 rok , zasady wynagradzania członków komisji oraz preliminarz wydatków. 

 

Przewodnicząca Komisji zdrowia, opieki społecznej i bezpieczeństwa publicznego 

rady gminy Sylwia Laskowska przedstawiła pozytywną opinię komisji w tej sprawie.  

 

 Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła, a następnie poddała 

pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki  

i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałaniu narkomanii na 2022 rok.  

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

(12 głosami „za”) uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXX/216/21 stanowi załącznik do protokołu. 
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Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska zamknęła punkt 2 porządku obrad. 

 

Ad 3. 

Kierownik referatu rolnictwa i rozwoju wsi urzędu gminy Mariusz Tomaszewski 

przedstawił informację w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za usługi  

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych oraz 

pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości odpadów komunalnych przez właścicieli, 

którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

rzecz gminy. W uchwale podjętej na sesji w dniu 29 listopada 2021 roku górna stawka została 

określona kwotą netto a powinna być to kwota brutto. W związku z czym zachodzi 

konieczność podjęcia nowej uchwały w przedmiotowej sprawie.   

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska poddała pod głosowanie uchwałę 

w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych oraz pozbywania się zebranych na terenie 

nieruchomości odpadów komunalnych przez właścicieli, którzy nie są obowiązani do 

ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

(12 głosami ,,za”) uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXX/217/21 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska zamknęła punkt 3 porządku obrad. 

  

Ad 4.  

Skarbnik gminy Małgorzata Czajkowska przedstawiła wniosek w sprawie ustalenia 

wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2021. Możliwość 

ustalenia wydatków niewygasających dotyczy wydatków, w odniesieniu do których zawarte 

zostały umowy w wyniku zakończonego postępowania. W wykazie wydatków, które nie 

wygasają z upływem 2021 roku znajdują się dwa zadania budżetowe z ostatecznymi 

terminami dokonania tych wydatków: budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Sadłowo 

z przewodem tłocznym do Starorypina Prywatnego wraz z budową zbiornika rezerwy wody 

czystej w miejscowości Borzymin oraz instalacja ogniw fotowoltaicznych na budynkach 

szkół i innych obiektach będących własnością gminy Rypin. Ostateczny termin wykonania 

wydatków to 30.06.2022 r. Środki te powinny być przekazane na odpowiedni rachunek 
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bankowy przed upływem roku budżetowego. Ogólna kwota wydatków niewygasających z 

upływem 2021 roku wynosi 2.536.592,10 zł.  

 

Zastępca przewodniczącego komisji budżetowej rady gminy Teresa Kamińska 

przedstawiła pozytywną opinię komisji w tej sprawie.  

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska poddała pod głosowanie uchwałę  

w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2021. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

(12 głosami „za”) uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXX/218/21 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska zamknęła punkt 4 porządku obrad. 

 

Ad 5.  

Skarbnik gminy Małgorzata Czajkowska szczegółowo przedstawiła zmiany  

w budżecie gminy na 2021 rok zarówno po stronie dochodów jak i wydatków zgodnie  

z uzasadnieniem do projektu uchwały.  

 

Zastępca przewodniczącego komisji budżetowej rady gminy Teresa Kamińska 

przedstawiła pozytywną opinię komisji w tej sprawie.  

 

 Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła, a następnie poddała 

pod głosowanie uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Rypin na 

2021 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

(12 głosami „za”) uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXX/219/21 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska zamknęła punkt 5 porządku obrad. 

 

 

 



6 
 

Ad 6.  

Skarbnik gminy Małgorzata Czajkowska szczegółowo przedstawiła zmiany  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rypin na lata 2021 – 2028, zgodnie z 

objaśnieniami zawartymi w projekcie uchwały.  

 

Zastępca przewodniczącego komisji budżetowej rady gminy Teresa Kamińska 

przedstawiła pozytywną opinię komisji w tej sprawie.  

 

 

 Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła, a następnie poddała 

pod głosowanie uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Rypin na lata 2021 – 2028. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

(12 głosami „za”) uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXX/220/21 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7. 

Skarbnik gminy Małgorzata Czajkowska szczegółowo przedstawiła planowane 

dochody i wydatki  w budżecie gminy na 2022 rok.  

 Wójt gminy Janusz Tyburski przedstawił zaplanowane wydatki majątkowe w budżecie 

gminy na 2022 rok. 

Skarbnik gminy Małgorzata Czajkowska przedstawiła pozytywną opinię  

Składu Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy zawartą  

w uchwale Nr 2/P/2021 z dnia 30 listopada 2021 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Rypin na 2022 rok oraz pozytywną opinię Składu Orzekającego  

Nr 8 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy zawartą w uchwale Nr 2/Dpr/2021  

z dnia 30 listopada 2021 r. w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu 

przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Rypin na 2022 rok. 

Uchwała Nr 2/P/2021 i Nr 2/Dpr/2021 stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Pytania, uwagi zgłosili: 

1/ Marek Paweł Śmiechewicz – wiceprzewodniczący rady gminy 

Prosił o wyjaśnienie pozycji po stronie dochodów dotyczącej wpływów podatku 

dochodowego od osób fizycznych. Porównując budżet z poprzedniego roku pytał czy różnica 
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wpływów wynika ze zmian podatkowych w zakresie ulg w naliczeniu podatku dochodowego 

od osób fizycznych?  

Jest to podatek stanowiący dochód, a jego spadek jest dość znaczący.  

 

2/ Barbara Marchewka – radna gminy 

Po stronie wydatków w dziale przedszkola określona jest kwota 250.000,00 zł za dzieci 

uczęszczające z terenu gminy do przedszkoli w innych jednostkach samorządu terytorialnego 

i po stronie dochodów określona jest kwota 150.000,00 zł za dzieci z innych jednostek 

samorządu uczęszczające do przedszkoli na terenie gminy Rypin. 

W związku z powyższym pytała o liczbę dzieci z terenu gminy uczęszczających do 

przedszkoli w innych jednostkach oraz o liczbę dzieci z innych jednostek samorządu 

uczęszczających do przedszkoli na terenie gminy. 

 

Odpowiedzi udzieliła: 

1/ Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy 

Wyjaśniła, że jeśli chodzi o udziały gmin w podatkach stanowiących dochód z budżetu 

państwa to w momencie przygotowywania projektu budżetu na rok 2022 są to kwoty 

narzucone bezpośrednio przy otrzymywaniu wyszczególnionych subwencji. Kwoty  

w udziałach podatku od osób fizycznych są narzucone z góry.  

Odpowiadając na pytanie w sprawie określenia liczby dzieci uczęszczających do przedszkoli 

wyjaśniła, że na chwilę obecną nie jest w stanie przedstawić informacji w tej sprawie. Jest to 

uzależnione od różnych czynników np. rocznika dzieci, od tego ilu dzieci zostanie zapisanych 

do przedszkoli na terenie gminy. Przedstawione środki finansowe zależą od liczby dzieci i jest 

to subwencja, którą jednostki samorządu terytorialnego rozliczają między sobą w zależności 

od potrzeb.  

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska pomyłkowo przedstawiła 

Zarządzenie wójta gminy w sprawie przyjęcia projektu budżetu gminy na 2022 rok. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska gminy poddała pod głosowanie 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Rypin na 2022 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie (12 głosami „za”) 

uchwałę podjęli.  

Uchwała Nr XXX/221/21 stanowi załącznik do protokołu. 
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Na ustawowy skład 15 radnych podczas głosowania nad uchwałą obecnych było  

i  głosowało 12 radnych.  

 Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska zamknęła punkt 7 porządku obrad. 

 

Ad 8. 

Skarbnik gminy Małgorzata Czajkowska szczegółowo przedstawiła Wieloletnią 

Prognozę Finansową Gminy Rypin na lata 2022 – 2029 i poinformowała, że Skład 

Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej Nr 8 w Bydgoszczy pozytywnie zaopiniował 

przedstawiony projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rypin 

na lata 2022 – 2029.  

Uchwała Nr 2/WPF/2021 Składu Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy z dnia 30 listopada 2021 roku stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Salę obrad na chwilę opuścił radny Stanisław Wojciech Obczyński.  

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła, a następnie poddała 

pod głosowanie uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rypin na lata 

2022 – 2029. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

(11 głosami „za” i 1 ,,wstrzymującym”) uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXX/222/21 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska zamknęła punkt 8 porządku obrad. 

 

Ad 9. 

Wójt gminy Janusz Tyburski przedstawił informację o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym: 

 w dniu 14 grudnia 2021 roku dokonano odbioru końcowego na zadanie pn. 

„Rozbudowa drogi gminnej nr 120323C Zakrocz – Czermin – wiadukt”. Wartości 

zadania  wynosi kwotę 169 203,11 zł brutto, 

 w dniu 14 grudnia 2021 roku dokonano odbioru końcowego na zadanie pn. 

„Rozbudowa drogi gminnej nr 120323C Zakrocz – Czermin”. Wartości zadania  

wynosi kwotę 339 869,54 zł brutto, 
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 w dniu 14 grudnia 2021 roku dokonano odbioru końcowego na zadanie pn.  

„Modernizacja drogi gminnej nr 120338C Balin – Lasoty od km 0+000 do km 

0+190”. Wartości zadania  wynosi kwotę 154 762,91 zł brutto, 

 w dniu 15 grudnia 2021 roku podpisano umowę z wykonawcą na „Odbiór i 

zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu gminy od dnia 1 stycznia 2022 

roku do dnia 31 grudnia 2022 roku”. W trybie przetargu nieograniczonego wpłynęła 

jedna oferta złożona przez Konsorcjum firm: Lider konsorcjum: Przedsiębiorstwo 

komunalne „KOMES” Sp. z o. o., Partner konsorcjum: Regionalny Zakład Utylizacji 

Odpadów Komunalnych „RYPIN” Sp. z o.o. Za wykonanie przedmiotu umowy 

wykonawca złożył ofertę w kwocie 1 724 406,16 zł brutto. 

 

Prace wykonane przez pracowników urzędu gminy: Baza Magazynowo – Warsztatowa  

w Głowińsku: 

 wykonano remont w piwnicy w Szkole Podstawowej w Borzyminie, 

 wymieniono lampy oświetleniowe w Szkole Podstawowej w Zakroczu, 

 wykonano malowanie, zamontowano wyposażenie w pomieszczeniu socjalnym  

i naprawiono komin w świetlicy wiejskiej w miejscowości Kowalki, 

 naprawiono orynnowanie na budynku świetlicy wiejskiej i wiacie w miejscowości 

Marianki, 

 wycięto olszyny i krzewy na rowie gminnym w miejscowości Stępowo, 

 wycięto drzewo (lipę) na drodze Godziszewy – Kwiatkowo, 

 usunięto awarie przyłączy wodociągowych oraz kanalizacyjnych na terenie gminy.

  

Prace wykonywane w toku: 

 odśnieżanie i zwalczanie śliskości na drogach asfaltowych na terenie gminy, 

 zbieranie poboczy i odmulanie rowów na drogach asfaltowych, 

 wycinka krzewów przy drogach na terenie gminy, 

 transport miału węglowego, drewna i ekogroszku do szkół i świetlic. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska zamknęła punkt 9 porządku obrad. 

 

 

 



10 
 

Ad 10. 

W wolnych wnioskach, zapytaniach i informacjach głos zabrali: 

1. Mirosław Kowalski – wiceprzewodniczący rady gminy 

Podziękował wójtowi gminy za prace związane z odśnieżaniem dróg na terenie gminy. 

Następnie zgłosił wniosek do p. radnego powiatu rypińskiego Rafała Zglinickiego o 

nawiezienie piasku na drogę powiatową Godziszewy – Sadłowo, ponieważ na tym 

odcinku drogi doszło już do kilku wypadków drogowych.   

 

2. Teresa Kamińska – radna gminy 

W nawiązaniu do inwestycji, która ma powstać na terenie miejscowości Puszcza 

Miejska prosiła wójta gminy o zajęcie swojego stanowiska w tej sprawie. 

W przypadku powstania inwestycji przez firmę CEDROB oraz pozyskania z tego 

tytułu dochodów przez gminę, pytała jakie środki zostaną przeznaczone na inne 

inwestycje w miejscowości Puszcza Miejska. 

 

3. Rafał Zglinicki –  radny Rady Powiatu w Rypinie: 

 w wyniku trudnej sytuacji związanej z hodowlą trzody chlewnej skierował prośbę 

do wójta oraz radnych o  możliwość zastosowania ulgi podatkowej lub ulgi w 

opłacie za wodę dla hodowców trzody, 

 poinformował, że zgłosi sprawę posypania piaskiem drogi Godziszewy – Sadłowo. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska zamknęła punkt 10 porządku obrad. 

 

Ad 11. 

Odpowiedzi na wnioski, zapytania udzielili: 

1. Janusz Tyburski – wójt gminy: 

 w  sprawie inwestycji w miejscowości Puszcza Miejska poinformował, że jest po 

stronie mieszkańców całej gminy jak i również mieszkańców Puszczy Miejskiej oraz 

Puszczy Rządowej, 

 jeżeli sytuacja dotycząca likwidacji stad trzody chlewnej będzie przebiegała dość 

dynamicznie to należało będzie podjąć decyzję w tej sprawie. Następnie pytał p. 

radnego Rafała Zglinickiego czy samorząd powiatowy  podjął działania w tej sprawie. 
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2. Mirosław Kowalski – radny gminy  

Zgodził się z wypowiedzią i prośbą p. radnego Rafała Zglinickiego w sprawie ciężkiej 

sytuacji związanej z hodowlą trzody. 

  

3. Rafał Zglinicki –  radny Rady Powiatu w Rypinie 

Poinformował, że starostwo powiatowe nie ma przełożenia finansowego, żeby pomóc 

hodowcom. Występował również do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi o pomoc 

w tej sprawie.  

 

4. Barbara Marchewka – radna gminy 

 poinformowała, że p. radnej Teresie Kamińskiej chodziło o obietnicę ze strony wójta 

gminy, że inwestycja firmy CEDROB nie powstanie w miejscowości Puszcza 

Miejska, 

 w związku z wystąpieniem trudnej sytuacji związanej z hodowlą trzody chlewnej 

należałoby się zwrócić do państwa o pomoc w tej sprawie dla hodowców. 

 

Ad 12. 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska z okazji nadchodzącego Nowego 

Roku złożyła życzenia i stwierdziła, że porządek obrad XXX sesji został zrealizowany w 

całości, w związku z czym podziękowała za udział w obradach i na tym zamknęła obrady 

XXX sesji Rady Gminy Rypin. 

 

 

 

       Protokołowała                 Przewodnicząca Rady 

              

   Agnieszka Liszewska     Wiesława Sokołowska 

    insp. urzędu gminy  

 

 


